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{to je na{ spoqnopoliti~ki polo`aj i sada jako lo{
i veoma je va`no da oru`ari ne budu dovedeni u
zabludu da negde mo`e da se izvozi, a u stvari ne
mo`e.
Kada sam dobio informaciju u ~emu je problem, kada
sam saznao da ste vi pre dva dana u{li u Op{tinu i
po~eli protest, nije prvi put da sam ja sa vama,
dobro se znamo jo{ iz vremena kada sam ja bio
ministar odbrane, jedino {to sam u ovom trenutku
mogao da uradim, a to je da sam danas poslao, on je
ve} sutra na sastanku u Rusiji sa ruskim
zvani~nicima, mog specijalnog izaslanika da vidim
da li postoji mogu}nost da se nastavi taj izvoz za
Jermeniju.
Bilo bi jako dobro kada bi mogao da se nastavi, ali
to `elim da mi ka`e ruska strana preko mog
izaslanika.
Druga stvar, ako me pitate da li smatram da bi
trebalo da se nadoknadi gubitak od 2,55 miliona
dolara, ako je to ve} ura|eno u fabrikama "Sloboda"
i "Kru{ik", smatram da bi to trebalo da se uradi i
sa "Zastava oru`je". Argument koji dobijam iz
strukture Vlade jeste da je "Zastava oru`je" vi{e
pomognuta u smislu otpisa duga nego ove druge
fabrike, da je "Zastava oru`ju" dato vi{e sredstava
iz subvencija u dosada{wem periodu.
Ne znam da li je to istina, ili nije istina, ali
mislim da ukoliko se jedan princip uspostavi, on
mora da va`i za sve. Ako va`i za jednu fabriku, on
mora da va`i i za drugu fabriku.
Tre}e, ~etvrto i peto - ovo mora da se re{i, ali
istovremeno jo{ je mnogo va`nije kakvu }emo mi
perspektivu za na{u oru`anu industriju napraviti u
budu}nosti.

Kada ste mi postavili pitawe obezbe|ewa uvoza te
ma{ine iz Nema~ke, bio je politi~ki problem i taj
politi~ki problem smo re{ili upravo snagom
politi~kih argumenata u spoqnopoliti~kom smislu
sa na{im nema~kim partnerima.
Kada je dolazio predstavnik Remingtona ja sam ga
primio i za mene je bilo vrlo va`no da on u|e ovde
sa svojim programom i mislim da taj program dobro
funkcioni{e. Takvih nekoliko programa o`ivqava
fabriku "Zastava oru`je". Ono {to je veliki problem
to je da na{a vojska sistemski vi{e ne nabavqa
oru`je iz ove fabrike.
Treba videti kakav je problem da va{a pu{ka u|e u
standardno naoru`awe na{e vojske, da li postoji
bilo kakva primedba ovog trenutka koja bi mogla da
bude otklowena. Jo{ jednom }u pokrenuti to pitawe,
{to vam obe}avam tako|e, i to su otprilike mere
koje sada mogu da sprovodem, u okviru moje
nadle`nosti.
Ja se bavim spoqnom politikom i odbranom u jednom
drugom smislu, vi ste u nadle`nosti Vlade. Ali,
zajedno mo`emo da re{imo ovaj problem.
Duboko verujem da Srbija sa svojom odbrambenom,
odnosno vojnom industrijom ima jedan
spoqnopoliti~ki uticaj koji je mnogo ve}i nego
Srbija bez odbrambene, odnosno vojne industrije.
Na{e vojne snage, odnosno odbrambeni kapaciteti su
daleko stabilniji ukoliko imamo stabilnu
proizvodwu oru`ja u na{oj zemqi.
Odavno sam vam sugerisao da biste morali ve} malo
da po~nete da proizvodite ne samo pu{ke, pi{toqe
i kratke cevi, nego i topove.

Predsednik SSrbije BBoris TTadi} uu pposeti ooru`arima

Predsednik Republike Srbije Boris Tadi} u poseti
oru`arima 27.12.2006. godine.

Prvo, na{a odbrambena indus-
trija, vojna industrija do{la
je u te`ak polo`aj zato {to je i
zemqa do{la u te`ak polo`aj,

jer ona zavisi dobrim delom od spoqno-
politi~kog polo`aja zemqe. Ratovima, ona je
dovedena u ovakvu situaciju.
Drugo, ratovima su uni{teni neki
kapaciteti, najvi{e u "Kru{iku" i u
"Slobodi", "Zastava oru`je" je jo{ i dobro
pro{la. 
Tre}e, mewa se odbrambena industrija i
potrebne su nove tehnologije. Mislim da smo
ne{to na tome i radili, da dovedemo neke
ma{ine iz Nema~ke i da smo uspeli to da
uradimo, zato {to je veoma va`no i poma`e
nam u radu.
Mi imamo Ministarstvo za ekonomske
odnose sa inostranstvom, Ministarstvo
odbrane, Ministarstvo unutra{wih poslova
i Ministarstvo spoqnih poslova. Sva ta
ministarstva moraju firmama iz
odbrambene industrije da daju jasne upute
gde mo`e a gde ne mo`e da se izvozi. Zato

“...OVAKVA FABRIKA NE MO@E DA POSLUJE NA TR@I[TU U
KLASI^NOM SMISLU TE RE^I, MORA DA IMA PODR[KU...“

nastavak na strani 4

"...DUBOKO VVERUJEM DDA SSRBIJA SSA SSVOJOM OODBRAMBENOM

INDUSTRIJOM IIMA MMNOGO VVE]I SSPOQNOPOLITI^KI UUTICAJ..."
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Vida Ogwenovi} .... U celom
svetu retkost je da predsednik
poseti {trajka~e i to da ih
podr`i, a ne da pregovara. 
Veliku zahvalnost  za uspeh
dugujemo i novinarima. Bez
wihovog ozbiqnog i profe-
sionalnog izve{tavawa  ne bi
bilo mogu}e ostvariti uspeh.

Po okon~awu protesta imali
smo dozvolu za izvoz u
Jermeniju, {to je bio jedan od
osnovnih zahteva, ali i ne{to
veoma vredno. Brigu javnosti za
na{e probleme. To nam danas
mnogo poma`e da premostimo
ove te{ke dane po na{u
Fabriku. Ugled na{e organi-
zacije dospeo je zavidnog nivoa.
Treba ga oprezno koristiti.

da se vratimo pitawu sa
po~etka. Da li je sve
ovako moralo biti? Argu-

menti su bili na na{oj strani.
Sna`ni i razumni! Pa za{to

smo prinu|eni da sve re{avamo na
ovakav na~in? Zar i za Vladu nije
bilo jednostavnije  da razgova-
ramo, pre svega..  Odgovor se mo`e
prona}i  u razlici izme|u na{ih
i sindikata u razvijenim zemqa-
ma. U najrazvijenijim zemqama
sindikati imaju zna~ajan uticaj na
politi~ka zbivawa i tom svojom
snagom, re{avaju mno{tvo prob-
lema. Na{e zablude, na `alost
upisane i u Statutu na{e
organizacije, da sindikat ne treba
da se bavi politikom, teraju nas,
uz nedostatak socijalnog dijaloga,
da probleme re{avamo u ovakvim
akcijama.

Pred nama je jo{ mnogo izazova.
Osnovni, status Fabrike i
odbrambene industrije. Jasno je
da je ovakvo stawe u du`em
vremenskom periodu neodr`ivo.
Dr`ava su{tinski ne upravqa
na{om fabrikom. Re{ewa mogu
biti u podr`avqewu u
stoprocentnom iznosu ili u
privatizaciji. Tre}eg puta nema!
Tranzicija je vreme kada ova
dilema mora da se razre{i.
Nadamo se da }e u novoj Vladi
biti razuma da se razlo`no i
argumentovano o ovome razgovara.
Dotle treba opstati. Danas nam je
vi{e nego ikada potrebno
mudrosti! 

AKCIJA I MUDROST

Jugoslav Risti}

PREDSEDNIK SINDIKALNE ORGANIZACIJE

Izdava~:  Sindikalna organizacija  Zastava Oru`je. Za Izdava~a: Jugoslav Risti}, Glavni
urednik: Katarina Jakovqevi}, Saradnici: Dragan Stamenovi}, Sawa Antonijevi}, Jasna
Milanovi}, Du{ica Radulovi}, Aleksa Grkovi}, Milovan Lu~i}, Pomo}nik glavnog urednika za
tehni~ku pripremu : Neven Petrovi}, saradnik: Veroqub Jeci}, naslovna strana: Milo{
Popovi}, fotografije: Radosav Miladinovi}, Adresa: Trg Topolivaca 4, Tel./faks: 034/323-
059, e-mail: sindznp@verat.net  WEB: www.oruzari.co.yu

ok su dr`avni ~inovnici
dobijali "trinaestu platu",
o~ekuju}i spokojno Novu

godinu, stotinak nas, potpomo-
gnuti svim zaposlenima, u Skup-
{tini grada danono}nim borav-
kom ukazivalo je na tragi~an
polo`aj na{e fabrike. ^etiri
dana opsade bila su dovoqna  da
se Vlada oglasi, nakon {to smo
postali  jedna od udarnih vesti
svetskih agencija i da se pred
proslavu Nove godine prekine
protest. A da li je sve tako
moralo da bude? Da li je Dr`ava
tu da svojim gra|anima da jednaku
{ansu za uspeh? Kakva je ova na{a
Dr`ava i da li smo mi krivi zato
{to je takva? 

Kolona zaposlenih koja se
uputila ka Skup{tini grada, po
ko zna koji put, imala je uobi~a-
jeni zadatak. Razlikovala se od
dosada{wih, {to su se u woj
nalazili i oni ~ija je namera  da
u|u u Skup{tinu grada i ostanu
tamo  do ispuwewa na{ih zah-
teva. Kamion sa nosilima i
}ebadima, ve} kori{}enim u
na{im ranijim naporima za
opstanak,  ~inili su neophodne
rekvizite. Poruka vlasti bila je
jasna, upotrebi}e se sila, ne}e
nam dozvoliti ulazak u Skup-
{tinu grada. Ostavqeni od kom-
{ijskih sindikata, kojima smo
nedavno zdu{no pomagali, optu-
`eni za politizaciju zahteva,

D
bili smo sami. Ni{ta
neobi~no. Voqa i hrabrost
nisu nam nedostajali. 

obedio je ipak razum,
kratak dogovor sa
Gradona~elnikom i po-

licija je oslobodila ulaz.
Daqe je sve zavisilo od
na{ih ideja i voqe. To nam
nije nedostajalo. Pozivu koji
je upu}en tre}eg dana, da svi
zaposleni pomognu blokadom
hola Skup{tine grada,
podr`ali su svi zaposleni,
skoro bez izuzetka. Pobeda se
primicala. Poku{aji jedne
male organizovane grupe  da
razbije na{u akciju, sukobila
se sa na{im moralom i
voqom. Kako spontano oceni
jedan  od zna~ajnih posmatra-
~a na{ih protesta  od 1996.
godine: "Sindikat Namenske
imao je nekad mnogo masovnije
akcije, ali nikad boqe
organizovane".

Presudan trenutak za uspeh
predstavqao je dolazak  pred-
sednika Republike Srbije,
Borisa Tadi}a. Razumeo je
na{e probleme, uputio speci-
jalnog izaslanika u Rusiju,
bio sa nama u te{kim
trenucima. Ne smemo to da
zaboravimo. Sa wim su bili
Dragan [utanovac, doskora{-
wi ~lan na{eg Upravnog
odbora, Dragoqub Mi}unovi},

P

I
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Ali, mi nismo na kraju utakmice sa firmama koje su u
na{em okru`ewu, koje godinama u stvari jesu na{a
konkurencija. Problem jeste u tome {to nije bilo
pravih investicija, u obnavqawe proizvodwe, u novu

tehnologiju, {to nije bilo prekvalifikacije,
{to se mi u posledwih deset godina bavimo
besmislenim razarawem biv{e Jugoslavije,
umesto da razvijamo fabrike, da razvijamo
proizvodwu.
Sada moramo da re{avamo ove probleme.
Mislim da imamo visok nivo saglasnosti.

Sla`em se se vama da ovakva fabrika ne
mo`e da posluje na tr`i{tu u klasi~nom
smislu te re~i, mora da ima podr{ku
dr`ave. Ako ova fabrika ide na tr`i{te sa
svim svojim rizicima, onda treba
obezbediti strate{kog partnera ili
privatizaciju. Ali je problem obezbediti
privatizaciju ukoliko je za novog vlasnika
fabrika teret, svako ho}e da kupi fabriku
ukoliko nije optere}ena. Za vas su bili
zainteresovani ^esi, Italijani, neki
Amerikanci, jer je ova fabrika mnogo va`na
u ~itavom regionu, i to ne samo po tradiciji.
Nikada vi{e ne sme da se desi da menaxment
u|e u proizvodwu, a da pre toga nije

postojalo trenutno reagovawe Ministarstva odbrane,
Ministarstva spoqnih poslova, Ministarstva
unutra{wih poslova, Ministarstvo za ekonomske
odnose sa inostranstvom, svih institucija koje moraju
da zavr{e svoj posao.

Da biste vi pokrenuli proizvodwu i zavr{ili svoj
ugovor na vreme, morate na vreme i da startujete
proizvodwu, a dok na{a administracija obavi svoj
posao ve} pro|u odre|eni rokovi.Zna~i, sva doti~na
ministarstva moraju da reaguju na vreme.

(nastavak sa strane 2)

Za to su potrebne investicije, ali promena
proizvodnog programa je jako va`na, ne mo`e ve~no
jedan isti program da se proizvodi. To je pitawe
va{eg menaxmenta, od snage menaxmenta da prona|e

strate{kog partnera. Ube|en sam da tu imate
perspektivu, da ova fabrika ima perspektivu. Sa
jednom delimi~nom promenom proizvodnog programa
ube|en sam da vi mo`ete da imate jednu sjajnu
perspektivu.
Rekao sam vam {ta radim, koji je moj stav, koja }e
biti sugestija Vladi sa moje strane. Vlada ima svoje
nadle`nosti, ali bilo bi dobro da vidimo kako da
otvorimo perspektivu da se vi{e nikada ne de{ava
da imamo ovaj problem, da vi ovde spavate u
prostorijama Op{tine, da morate da prekidate
proizvodwu, da u trenutku kada treba da na|emo
re{ewe za fabriku mi, u stvari, {aqemo i lo{u
poruku strate{kim partnerima za fabriku.
Moramo kona~no da se dogovorimo {ta }emo sa
na{om oru`anom industrijom, da vidimo koja
fabrika {ta radi, u kom pravcu treba da ide, kako
da mewa svoj proizvodni program, da biste imali
stabilan `ivot i stabilno privre|ivawe.
I, kada vam ka`em, vrlo dobronamerno, da treba da
se mewa va{ proizvodni program, to vam ka`em zato
{to razmi{qam o dugoro~noj proizvodwi, o
dugoro~no stabilnim radnim mestima, o dobrim
platama. Sada, kada smo u{li u Partnerstvo za mir,
to meni olak{ava argumente u spoqnoj politici kada
ka`em:"Nemojte da nas blokirate u izvozu oru`ja, mi
smo u Partnerstvu za mir.". Tek smo u{li, jo{ nismo
uspeli da prevedemo ~lanstvo u Partnerstvu za mir
u dobre posledice, ali radimo na tome, to }e vrlo
brzo do}i.
Kada vam ka`em da vizija Srbije podrazumeva
stabilnu i sna`nu vojsku, profesionalnu vojsku
2010.godine, onda to podrazumeva i da imamo
zajedni~ki interes da ove fabrike snabdevaju na{u
vojsku na{im oru`jem. Ima dovoqno mesta i za
uvozno i za na{e oru`je za jednu specijalizovanu
vojsku, za supervojnika koji }e biti okosnica vojske
od 2010.godine i na daqe, za jednog profesionalca.
@eleo bih da taj M21, koji je zapo~et pre nego {to
sam ja postao ministar odbrane, kona~no na|e svoje
mesto u vojsci Srbije. Toliko smo radili na tome da
dobijemo sve sertifikate od Tehni~kog instituta,
sada kada smo kona~no to i dobili trebalo bi da
idemo daqe.
Znete da je ovako veliki broj zaposlenih problem.
Konkurentske fabrike ovog tipa "Bereta",
"Zbrojevka" imaju oko 1.000 zaposlenih, i mawe.
Socijalni problem, odre|eno restrukturirawe bi
mogli da re{e ovaj problem.
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Te{ko}e koje su isplivale
krajem pro{le godine kada je zbog
izuzetno visokog stepena
zadu`enosti postojala realna
opasnost da, po prvi put,
zaposleni u Zastava oru`ju
do~ekaju novogodi{we i bo`i}ne
praznike bez novca dovoqan je
razlog bio da Sindikat donese
odluku o mobilizaciji ~lanstva i
spre~i ne`eqena doga|awa.
Vi{ednevni boravak u Skup{tini
grada vi{e stotina radnika je
opravdao takvu odluku.

Rezultat toga je svima poznat.
Poseta predsednika Tadi}a je
pokrenula re{avawe izvoznih
dozvola za ve} potpisane ugovore.
Finale je bila poseta delegacije
Sindikalne organizacije Zastava
oru`je predsedniku Tadi}u kada
je, izme|u ostalog, re~eno da ne}e
biti smetwi da izvoz po~ne da se
realizuje.

Obe}awe direktora fabrike da
}e 5.januara obezbediti isplatu
akontacije pokazalo se kao
neistinito. Ponovo je Sindikat
morao da upotrebi uticaj i isplata se desila u
kasnim popodnevnim satima. U takvim
okolnostima fabrika upada u sve ve}u krizu i
sve ve}u zadu`enost. Sejawu iluzija o
uspe{nosti Preduze}a koja se mesecima, pa i
par godina unazad, provla~ila kroz elektronske
i {tampane medije, dolazi kraj. Do{ao je
trenutak otre`wewa i suo~avawa sa stvarno{}u
gde svi shvataju da se sve uru{ava kao kula od
karata.

Dugovi prema bankama i dobavqa~ima dosti`u
rekordne iznose. Tome doprinose i investicije
za kupovinu ma{ina, kao i kompresorsku stanicu
koje jo{ ne daju rezultat. Jasno je da oprema, ma
kakva ona bila: ma{inska, automatska,
ra~unarska... ne re{ava probleme, samo ih
olak{ava. Sr` je u elementima organizacije i
rukovo|ewa. U ciqu, planu, kontroli, motivaciji
i sankcijama. 

Na januarskoj sednici Upravnog odbora
konstatovani su pora`avaju}i rezultati
poslovawa sa jalovim obrazlo`ewima
poslovodstva za pravdawem takvih rezultata.
Takva sagledavawa primorala su ~lanove
Upravnog odbora da jednoglasno donesu odluku da
se nalo`i direktoru Preduze}a da sa svojim
saradnicima uradi Plan konsolidacije, sa
merama za izlazak iz krize u kojoj se na{la
fabrika. 

Plan konsolidacije razmatran je na sednici
UO odr`anoj u februaru. Nije ura|en dovoqno
uverqivo da, sagledavaju}i sve probleme,
poka`e pravac kojim bi i{la fabrika u
narednom periodu. Brojne su primedbe i
sugestije stavqene na tako ura|en Plan
konsolidacije. Nisu se mogle prepoznati mere
koje treba da se sprovedu unutar fabrike i

iskoriste unutra{wi resursi. To je ne{to
neprijatno, i time niko ne voli da se bavi. Kao
mera {tedwe nije nai{ao na razumevawe predlog
da Upravni odbor donese odluku kojom bi sva
putovawa u inostranstvo odobravao predsednik
UO. Potreba za takvom odlukom je postojala zbog
brojnih nepotrebih putovawa u razli~ite krajeve
Zemqine kugle. Za dve godine je potro{eno oko
20.000.000. dinara na slu`bena putovawa.   Prvi
test odnosa prema ovom problemu bi}e Sajam
naoru`awa u Nirnbergu koji se odr`ava po~etkom
marta. 

Jedno je sigurno, da ni svi problemi ne le`e u
fabrici i ne zavise samo od direktora fabrike.
Odgovornost je i  na pojedinim ministarstvima
koja su svojim opstruirawem direktno kumovala
stawu u kojem se nalazimo. Kada se zbog svega
navedenog podvu~e crta dolazi se do
pora`avaju}ih saznawa. Dugovi od 208 miliona
prema bankama, 400 miliona prema dobavqa~ima,
kao i obaveze po osnovu poreza i doprinosa daju
zbir od 1.146.000.000. dinara. 

U takvoj situaciji vrhunsku odgovornost nose oni
od ~ijih poteza zavisi sudbina svakog zaposlenog.
Sa "visinom" ne~ijeg polo`aja raste i wegova
odgovornost i, ma koliko se mnogi trudili da
takve stvari razdvoje, tako da za sebe zadr`e
samo privilegije a da odgovornost prebace na
druge, "zavr{ni ra~un" uvek potvr|uje ovo pravilo.
Kazne za neodgovoran rad i na~iwenu {tetu su
ogromne, a sti}i }e sve zaposlene. Mo`da je sve
to i zbog toga {to ne postoji jasan strah od
neuspeha firme kada nestaje izvor prihoda. 

Problem je u sistemskom re{ewu gde bi u
dr`avnim preduze}ima posebni ugovori o radu sa
direktorima morali da imaju i klauzulu
odgovornosti za na~iwenu {tetu.. 

AKTIVNOSTI UPRAVNOG ODBORA
JANUAR-FEBRUAR 2007.

Dragan Ili} - obra}awe zaposlenima na protestu Oru`ara
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Neki od brNeki od brojnih naslova i ~lanaka u veziojnih naslova i ~lanaka u vezi
intenzivne aktivnosti Sindikata u decembruintenzivne aktivnosti Sindikata u decembru

DRUGI O NAMA

NA STRANI 18 JO[ NEKOLIKO NASLOVA
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ANKETA

11 .. Milowa ^ampar

mb.38676/1303 - Da nije
bilo ovog protesta, mi do
dana dana{weg ne bi
primili ni jedan dinar.
Nisam se dvoumio. Odmah
sam se ukqu~io u protest.
Verujem potezima
sindikata. On zna {ta je ya
sve nas najboqe.

22 .. Miloje Popadi}

mb.58603/1302 - Moj motiv
da se na|em u sve~anoj
sali Skup{tine grada u
protestu je iskqu~ivo
neizvesna sudbina fabri-
ke pa i moja. Ovom
prilikom se zahvaqujem
qudima dobre voqe koji su
svojim sredstvima
pomogli da lak{e prebro-
dimo te dane.

33 .. Slavica Ra{kovi}

mb.51462/1302 - Ova
fabrika ima ime i
tradiciju. Morali smo na
to podsetiti dr`avu. Nije
bilo lako izdr`ati
neizvesnost i uslove
“sme{taja”. Ne kajem se.
Ponovi}u sve, ako zatreba. 

44 .. Nada Ra{kovi}

mb.61345/1302 - Morala
sam u}i u ovakav vid
protesta. Naterao me strah
za budu}nost fabrike jer
je i moja budu}nost vezana
za wu. Vlada Srbije mora
da nam omogu}i pravo na
rad i da `ivimo od wega,
ako po{tuje Ustav dr`ave.

55 .. Vladan Iri}

mb.39179/5030 - Invalid
sam zbog dve ozbiqne
bolesti. Jedva hodam kao
{to vidite, ali morao sam u
protest. Sam radim.
Poru~ujem Vladi Srbije da
ozbiqnije poradi na
opstanku vojnih fabrika u
Srbiji, a pre svega da ne
ometa wihov rad.

66 .. Vidosava Avramovi}

mb.48815/5030 - Egzis-
tencija fabrike je bila
ugro`ena pa samim tim i
moja li~na. Sindikat je
doneo dobru odluku.
Verujem mu. Fabrika je
moja druga ku}a i uvek }u
braniti wene interese.
Slede}i put svi }emo
uzeti u~e{}e u odbrani
fabrike.

77 .. Bojan Kne`evi}

mb.106653/1301 - Radim u
ovoj fabrici godinu dana.
Pre toga sam radio kod
privatnika, radije ne bih o
tome. Moja perspektiva je
ovde. Brzo sam shvatio da
sindikat {titi na{e
interese. Zbog vere u wega
prikqu~io sam se protestu.
Optimista sam za daqe ....

88 .. Neboj{a Milojevi}

mb.106621/1301 -
Svakodnevno sam slu{ao
obave{tewa sa razglasa. I
sada to radim. Volim da sem
u toku zbivawa u vezi rada
fabrike. Spremno sam u{ao
u protest jer je moja
egzistencija ugro`ena.
Mislim da retko koja firma
ima ovako organizovan i jak
sindikat.

99 .. Slobodanka Radovanovi}

mb.57942/1390 - Moj motiv
za ovakav vid protesta je
li~ni opstanak i budu}nost.
Pored izuzetno dobrih
me|uqudskih odnosa kod nas
u~esnika ovakvog vida
protesta, ipak nije bilo
lako. Ali sve se izdr`i. Tu
sam, ako zatreba ponovo !

1100.. Miodrag Bo`anovi}

mb.57942/1390 -  Po staroj
navici, ja sam u~esnik svih
sindikalnih borbi. Sada je
moj motiv bio u ova dva
zahteva sindikata. Po mom
saznawu, jedan je ispuwen.
Sindikatu poru~ujem da jo{
“sindikalnije” nastupa. Ja
sam uvek spreman za svaki
oblik borbe sa wim na ~elu.

1111.. Emilijan Antonijevi}

mb.66185/4501 - Da nije
bilo ovog protesta radnici
ne bi dobili ni dinar do
sada. Odvojenost od ku}e i
“spavawe” na nosilima nije
bilo nimalo prijatno. Ne
`alim se, ponovi}u isto, a i
radikalnije, svaki oblik
protesta.

1122.. Milan Spasojevi}

mb.56601/4501 - Prema
na{oj fabrici se vodi, od
strane Vlade Srbije,
pogre{na politika. Svaki
vid sindikalne borbe  je
ispravan. Trebalo je samo
“tvr|e” nastupiti jer ovi u
Vladi imaju sve {to im
`ivot pru`a, a mi gde smo?

KKOOJJII VVAASS JJEE MMOOTTIIVV PPOOVVEEOO UU PPRROOTTEESSTT “OORRUU@@AARRAA” UU
SSVVEE^̂AANNOOJJ SSAALLII OOPP[[TTIINNEE,,  KKRRAAJJEEMM PPRROO[[LLEE GGOODDIINNEE??

KKAAKKOO SSTTEE DDOO@@IIVVEELLII TTIIHH NNEEKKOOLLIIKKOO DDAANNAA TTAAMMOO??



U dogovoru sa gradona~elnikom Kragujevca Veroqubom
Stevanovi}em oko sto zaposlenih otpo~elo protest u
Sve~anoj sali Skup{tine grada, najavquju}i da }e
protesti trajati bez prekida, sve dok se ne ispune svi
zahtevi oru`ara.
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U Sve~anu salu Skup{tine grada po~eli su da pristi`u
i mnogobrojni telegrami podr{ke: Odbor samostalnog
sindikata Odbrambene industrije Srbije, Samostalnog
sindikata metalaca Srbije,Pokreta veterana Srbije,
Udru`ewe ratnih i vojnih invalida Srbije, Saveza
samostalnih  sindikata op{tina ^a~ak, U`ice,
Zrewanin, Sombor, Smederevo, Srbobran, Kru{evac,
Leskovac, Plandi{te, Ni{ i mnogih drugih.
27.12.2006. Kragujevac - Dom Samoupravqa~a

Odr`ana Skup{tina Sindikata na kojoj je doneta odluka
da se u ~etvrtak 28.12.2006. pozovu svi zaposleni
"Zastava oru`je" da ne odlaze na posao u fabriku, ve}
da se okupe ispred Skup{tine grada i sa~ekaju
zavr{etak sednice Vlade.

U ve~erwim ~asovima oru`are je posetio predsednik
Srbije Boris Tadi}, zajedno sa Draganom [utanovcem,
nekada{wim ~lanom Upravnog odbora "Zastava oru`je".
Predsednik Tadi} je obavestio oru`are da je u Moskvu
uputio specijalnog izaslanika koji }e sa zvani~nim
predstavnicima Rusije razgovarati o mogu}nosti daqeg
izvoza na{eg oru`ja za Jermeniju. Predsednik Tadi} je
naglasio da na{a fabrika ima perspektivu, ali da
menaxment mora da radi na promeni sopstvenog
proizvodnog programa.
Oru`are koji se ve} tre}i dan nalaze u protestu
posetili su  Dragoqub Mi}unovi}, i kwi`evnica Vida
Ogwenovi}.

RAPORT
26.12.2006. Kragujevac - ispred i u Skup{tini

Nastavqen protest u Skup{tini grada.
Protest je izazvao veliko interesovawe doma}ih i
stranih novinara. Pored brojnih novinskih izve{taja,
oru`are koji se ve} drugi dan nalaze u protestu
posetile su i brojne televizijske ekipe: RTS-a, B 92,  i
mnoge druge kao i All-Jazeera (Al Xazira), od stranih.

18.12.2006. Kragujevac - u plavoj sali Upravne zgrade
Na Skup{tini sindikata doneta odluka da se 25.12.2006.
otpo~ne sa uli~ni protestima, zbog nemogu}nosti isplate
regresa i zarada u narednom periodu.
Upu}eni su slede}i zahtevi Vladi Srbije: 
1.) da se fabrici ZASTAVA ORU@JE AD nadoknadi {teta
u iznosu od 2,55 miliona dolara koja je nastala usled
zabrane izvoza oru`ja u Jermeniju
2.) da se obezbedi obe}ani investicioni program od 279
miliona dinara, kako bi se omogu}ilo daqe nesmetano
funkcionisawe na{e fabrike.
25.12.2006. Kragujevac - ispred Skup{tine grada
Vi{e od dve hiqade zaposlenih protestvovalo ispred
Skup{tine grada, tra`e}i od Vlade Srbije ispuwewe
svojih zahteva.



28.12.2006. Kragujevac
Zaposleni ve} od 7,00 ~asova po~eli da pristi`u na
plato ispred Skup{tine grada, kao i u Skup{tinu grada,
blokiraju}i rad {altera. Fabri~ke hale i kancelarije
ostale su bez najve}eg dela zaposlenih.
Odr`ana Skup{tina sindikata na kojoj je doneta odluka
da se prihvati predlog Vlade Srbije upu}en iz kancela-
rije za saradwu sa medijima, prekine protest i po~ne
konstruktivan dijalog sa Vladom Srbije kako bi se
prona{la odgovaraju}a re{ewa za budu}i status na{e
fabrike.
29.12.2006. Beograd -  Predsedni{tvo Srbije
Ruski ambasador u Beogradu Aleksandar Aleksejev
preneo je predsedniku Srbije Borisu Tadi}u pozitivan
odgovor Rusije na mogu}nost izvoza na{eg oru`ja za
Jermeniju.
30.12.2006. Beograd - Predsedni{tvo Srbije
Delegacija Sindikalne organizacije Zastava oru`je koju
su ~inili predsednik Sindikalne organizacije
Jugoslav Risti}, zamenik predsednika Dragan Ili} i
~lan Odbora Sindikalne organizacije Dragan
Milosavqevi}, posetila je predsednika Srbije Borisa

Tadi}a i tom prilikom mu se zahvalila na tome {to se
li~no anga`ovao i pomogao da se re{i problem nastao
oko zabrane izvoza na{eg oru`je za Jermeniju.
Predsednik Tadi} izrazio je zadovoqstvo {to je
problem izvoza u Jermeniju diplomatijom re{en za
mawe od 24 ~asa, i naglasio da ispravnom spoqnom
politikom budu}a Vlada treba da dugoro~no re{i
problem odbrambene industrije.
11.01.2007. Kragujevac, u krugu fabrike
Preduze}e "Zastava oru`je" posetio je ministar
privrede Predrag Bubalo, zajedno sa saradnicima.
Ministar Bubalo obi{ao je pogone za proizvodwu
lova~ko-sportskog i vojnog naoru`awa, i tom prilikom,
za "Oru`are" izjavio da je jedna od najperspektivnih
industrija - namenska industrija, i da je treba
maksimalno podr`ati da izvozi svoje proizvode.
Istovremeno, ministar Bubalo istakao je i potrebu da
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se fabrika restrukturira u svakom pogledu - {to se ti~e
dugova, organizacije i broja zaposlenih.
23.01.2007. Kragujevac
Odr`an sastanak Odbora Sindikalne organizacije sa
gradona~elnikom Kragujevca, na kome je dogovorena
budu}a saradwa oko re{avawa budu}eg statusa na{eg
preduze}a, kao i brojnih problema koji ometaju na{e
normalno funkcionisawe.
29.01.2007. Beograd
U Ministarstvu privrede odr`an
sastanak sa pomo}nikom
ministra privrede Milanom
Josipovi}em
31.01.2007. Kragujevac
Odr`an sastanak predstavnika
Odbora Sindikalnih organiza-
cije Odbrambene industrije
Srbije na kojem su izlo`eni
mogu}i pravci organizacije
Odbrambene industrije. Predlo-
`ene su dve varijante: Formira-
we jedinstvenog preduze}a OI,

~iji bi osniva~ bila
Republika Srbija ili
privatizacija svakog pre-
duze}a pojedina~no, kroz
strate{ko partnerstvo
raspisivawem me|unarod-
nog tendera.
20.02.2007. Beograd
Predstavnici Sindikalne
organizacije imali su
sastanak sa ministrom
Lalovi}em.

28.02.2007. Beograd, Vlade Republike Srbije

Odr`an sastanak delegacije Sindikalne organizacije
Zastava oru`je i poslovodstva sa predsednikom Vlade
Srbije Vojislavom Ko{tunicom, i ministrima
Predragom Bubalom i Zoranom Stankovi}em.

Na{a delegacija je izlo`ila probleme sa kojima se
suo~ava Zastava oru`je, a koji u velikoj meri ote`avaju
poslovawe i ugro`avaju daqu sudbinu preduze}a. 

Stav Vlade Srbije je da na{oj fabrici treba pomo}i
da prevazi|e te{ko}e tako {to }e se, za po~etak,
razmotriti mogu}nost otkupa dela robe sa na{ih zaliha,
kao i izdavawe druge dozvole za izvoz u Jermeniju.

Nastavak subvencionisawa preduze}a Zastava oru`je,
me|utim, uslovqen je od strane Vlade izradom
socijalnog programa i smawewem broja zaposlenih.  

^LANSTVU

Pomo}nik ministra
privrede Milan

Josipovi}

poseta Oru`ara,
30.12.2006. RTS



}e qudi dobre voqe ovo shvatiti ozbiqno.
Prvenstveno se o~ekuje pomo} gradske vlade i
gradona~elnika, jer je ova oprema potrebna kako
"Zastavi" tako i gradu. Pro{la godina je zavr{ena sa
280,000 usluga. Pacijentima se zakazuju analize na
nedequ dana, jer je oprema ko~nica. Sa postoje}om
opremom i kadrovima Zastavina laboratorija spada  u
red jako dobrih laboratorija. Osobqe je glavni
nosilac dobrog rada. Spremni su da u odre|enim
situacijama pokriju usluge celog grada. Direktorka
stavqa akcenat ponovo na urgentnost nabavke opreme.

KADA JE POTREBNO POSETITI LABORATORIJU?

Direktorka Mili}evi} isti~e obra}awe izabranom
lekaru. Po~iwe da funkcioni{e model izabranog
lekara koji najboqe poznaje svog pacijenta. Akcenat je
tako|e i na preventivi. Svetska medicina je veoma
oko we anga`ovana, jer je mnogo boqe za pacijenta i
jeftinije, ako se bolest otkrije u po~etnoj fazi.  
Zdravom ~oveku se preporu~uje da jednom godi{we

uradi laboratorijske analize. Nije dobro porediti
rezultat iz dve razli~ite laboratorije, ako to nije
isti uzorak i ra|en u isto vreme. Neke vrednosti u
krvi, kao {to je {e}er su promenqive u roku od dva
sata. Ima slu~ajeva da recimo pacijent do|e ne
pripremqen na lipidni status, tj. ve~ererao je,
rezultat mo`e biti lo{. Posle 18 sati ne treba jesti
i ujutru dati krv da bi rezultat bio adekvatan. Ako se
otkrije bolest {e}era u krvi i lipidnog statusa, onda
internista ima posao da izdiferencira oblik
bolesti. "Mi 15 godina `ivimo u jednom neregularnom
vremenu. Za na{u populaciju je veoma problemati~an
na~in ishrane. Broj stresogenih situacija je u porastu.
Vremenski period koji je protutwao, ukqu~uju}i i
bombardovawe ostavio je trag na zdravqu. Ra|ena je
jedna studija, gde je pra}eno stawe zdravqa radnika
"Zastave" u vremenskom periodu od 10 godina.
Iskakawa iz svetskih okvira nema. "U jednom periodu
ovih okvira anemija je u Kragujevcu bila na 30.
mestu, a sada je me|u prvih deset," isti~e direk-
torka Petra Mili}evi}.  [to se ti~e za{tite radnika
ove laboratorije, ona je podignuta na visok nivo.
Uskoro se prelazi na bezbedniji na~in uzimawa krvi
sa vakutajnerima, epruveta je, pod vakumom i nedolazi
se u kontakt sa biolo{kim materijalom i to je
apsolutna za{tita. Svu opremu su nabavila
"Zastavina" dru{tva. Direktorka posebno
nagla{ava da sindikati ovih dru{tava
posebno brinu o zdravqu svojih
radnika. Zavr{i}emo tekst sa
porukom da je zdravqe najve}i kapital
jednog ~oveka i da ono treba da se
~uva. "Zdravom ~oveku treba sve, a
bolesnom samo zdravqe !"

Du{ica Radulovi}

Laboratorija koju vodi ovakav stru~wak ima tim od 21
zaposlenog od toga jednog specijalistu biohemije i 18
laboranata. Laboratorija ima 3 sektora tj. Slu`bu za:
biohemiju, hematologiju i profesionalnu toksikologije.
Primarna zdravstvena za{tita pokriva se po nalogu za
rad specijalista op{te medicine. Tu su obuhva}eni
pregledi radnika koji su trenutno smawene radne
sposobnosti zbog bolesti. Specifi~na zdravstvena
za{tita odnosi se na izdavawe lekarskih uverewa i
sistematske preglede. 

Laboratorija je organizaciono podeqena na 2 punkta,
gde su razdvojeni bolesni i zdravi. Program rada obuh-
vata 40-tak analiza. Kompletan nalaz krvne slike radi
se sa 8 parametara na elektronsko broja~u. To
su: broj krvnih elemenata
belih i crvenih, koncen-
tracija hemoglobina,
broj trombocita,
MCV, MCH, MCHC.
Ove parametre apa-
rat automatski pro-
ra~unava. Radi se i
komple-tan pregled
urina, sedimenta-

cija eritrocita i diferencijalna krvna slika koja se
radi ciqano i uglavnom je za pacijente, mada i za
profesionalna zanimawa koja mogu imati poreme}aj u
krvnoj slici usled hemijskih {tetnosti.

Biohemija je segment kojim je obuhva}eno vi{e od 30
analiza. Pacijenti su edukovani, pa sami tra`e
odre|ivawe triglicerida, holesterola i frakcija
holesterola (HDL i LDL holesterola). [to se ti~e
takozvanog korisnog holesterola, o kome {tampa pi{e
ponekad neta~no, ovde u laboratoriji ka`u da o tome
iskqu~ivo treba razgovarati sa lekarom. Tako|e, radi
se i {e}er u krvi, kao i test odre|ivawa {e}era pre i
posle doru~ka i sve enzime koji su predvi|eni za ovaj
vid zdravstvene za{tite. Ovde se radi neproteinski
azot, odre|ivawe mokra}ne kiseline, elektroliti,
natrijum, kalijum, litijum, reumatski faktori i
fibrinogen. Radio je i aparat za odre|ivawe protomin-
skog vremena, ali se skoro pokvario. To je vrlo va`na
analiza za sr~ane bolesnike i one koji su imali
operaciju i piju odre|enu terapiju, koja razre|uje krv i
neophodna je nedeqna ili petnaestodnevna analiza.
Neophodan je novi aparat koji ko{ta 100,000 din.
Nedostaje jo{ opreme, i doktorka Mili}evi} o~ekuje da
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ZDRAZDRAVSTVENIVSTVENI

BILBILTEN:TEN:

UskorUskoro nov io nov i
bezbedniji na~inbezbedniji na~in
va|ewa krvi !!!va|ewa krvi !!!

EVO NAS PONOVO U "ZASTAVINOJ AMBULANTI",
OVOG PUTA U LABORATORIJI ZA ZDRAVSTVENU
ZA[TITU RADNIKA. NA[ DOMA]IN JE BILA,
VEOMA QUBAZNA I SPREMNA ZA RAZGOVOR
DIREKTORKA, INA^E SPECIJALISTA ZA
TOKSILO[KU HEMIJU I DOKTOR FARMACE-
UTSKIH NAUKA. DR. PETRA MILI}EVI].

Doktor medicinskih nauka, dr Petra Mili}evi}
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Analiziraju}i zaista bogatu ba{tinu na{eg Muzeja
"Stara livnica" o~igledno je da gotovo da nema danas
aktuelne teme koja na
identi~an ili vrlo sli~an
na~in ve} nije bila prisutna
kako u istoriji na{e fabrike,
tako i u istoriji dr`ave
Srbije. Imaju}i u
vidu nedavno odr-
`ane izbore, ko-
mentare rezultata
i izbornih prin-
cipa odlu~ili smo
da vas upoznamo sa
mi{qewima o iz-
bornim principi-
ma 1922. godine, u
tada kao i sada,
demokratski mladoj
dr`avi Srbiji.
"Demokratija bi
bila, u pravom smi-
slu, vlada naroda".
Obzirom da je ne-
mogu}e stvoriti us-
love da svi direkt-
no uti~u u vlasti Vlada se formira od
izabranih predstavnika, pri ~emu se wihov izbor
vr{i direktno ili po listi. 
Direktan izbor je kada za svaki okrug postoji vi{e
kandidata od broja poslanika koji se biraju iz tog
okruga i narod direktnim glasawem za pojedinca bira
svog predstavnika okruga, pri ~emu u Skup{tinu ulaze
oni sa najve}im brojem glasova. 
Glasawe po listi (izborni sistem danas zastupjen u
Srbiji) je izbor pri kome svaka stranka ima listu koja
va`i za sve okruge i
na kojoj se ve} nalaze
rangirani kandidati.
Na svakoj listi ima
ta~no onoliko kandi-
data koliko se posla-
nika bira. Ovaj na~in
izbora ne daje mogu}-
nost da se glasa za
konkretnu osobu koja
}e predstavqati gla-
sa~e odre|enog okru-
ga, ve} se glasa za
stranku, a kandidati
u Skup{tinu ulaze
redom po listi na
osnovu broja mesta
koje je osvojila lista,
odnosno stranka. Ovo
dovodi do ~iwenice
da umesto da pred-
stavnik nekog okruga
bude onaj ko je cewen
u svom `ivotnom okru`ewu bude onaj ko je cewen u
stranci, ili je tu svoju poziciju dobio ~ine}i ustupke
stranci.
Ovo je jedan od problema kojim se bave politi~ari i
toereti~ari u Srbiji izme|u dva svetska rata

"IZBORNI SISTEM U DEMOKRATIJI""IZBORNI SISTEM U DEMOKRATIJI"

"...NE TRA@I MU SE NEKO PRECIZNO MI[QEWE O MNOGOBROJNIM ZAKONODAVNIM"...NE TRA@I MU SE NEKO PRECIZNO MI[QEWE O MNOGOBROJNIM ZAKONODAVNIM

PROBLEMIMA TRA@I SE OD WEGA DA OZNA^I ^OVEKA NAJSPOSOBNIJEG DA IH RE[AVA"PROBLEMIMA TRA@I SE OD WEGA DA OZNA^I ^OVEKA NAJSPOSOBNIJEG DA IH RE[AVA"

MOREAU LE DROITMOREAU LE DROIT
Analiziraju}i zaista bogatu ba{tinu na{eg Muzeja "Stara livnica" o~igledno je da gotovo da nema danas
aktuelne teme koja na identi~an ili vrlo sli~an na~in ve} nije bila prisutna kako u istoriji na{e
fabrike, tako i u istoriji dr`ave Srbije. Imaju}i u vidu nedavno odr`ane izbore, komentare rezultata i
izbornih principa odlu~ili smo da vas upoznamo sa mi{qewima o izbornim principima 1922. godine, u
tada kao i sada, demokratski mladoj dr`avi Srbiji.

ukazuju}i na ~iwenicu da na taj na~in u~e{}e u
vlasti uzimaju i qudi koji tu poziciju ne zaslu`uju

ni moralnim ni nekim drugim
kvalitetima.
Kao drugi bitan problem isti~e
se ~iwenica da predstavnike u
ime ve}ine (1922. godine u

Srbiji osim dece
mla|e od 18 godi-
na pravo glasa
nisu imale ni
`ene) ipak bira
mawina koja ni
po kom kriteri-
jumu nema kvali-
teta da odlu~i
{ta je boqe za
ve}inu koja nema
prava u~e{}a na
izborima.
Pored pitawa ko
ima pravo glasa,
koje je danas
prevazi|eno je-
dan od bitnih

problema koji uti-
~e na kvalitet izbornog sistema je veliki broj ap-
stinenata, naro~ito iz seoskih sredina (u to vreme
ve}ina stanovni{tva `ivi upravo na selu). Zbog toga
se puno debatovalo o na~inu prevazila`ewa ovog
problema. Evo nekih konkretnih predloga:
1)"Osigurati, da glasawe svakog gra|anina bude
slobodno i da on bude dovoqno obave{ten
(Vlada treba da se strogo uzdr`ava od u~e{}a u
izbornoj borbi: jer ona treba da iza|e iz naroda a
ne da mu sugerira wegov izbora, jer je uticaj vladin

vrlo veliki i suvi{e
op{ti da bi sloboda
glasawa bila respekto-
vana)
2) Glasawe treba da
bude tajno (smawewe
mogu}nosti prisile)
3) Glasawe treba da se
vr{i u op{tini u
glavnom mestu op{tine
i na prvom mestu u
sudnici (ovo uti~e na
ose}aj sigurnosti i
po{tovawa).
4) Datum izbora unap-
red mora biti utvr|en.
5) Dan izbora treba da
bude nedeqa.
6) Glasa~ mora da glasa
li~no.
7) Bira~ treba da
poznaje kandidata...."

Imaju}i u vidu dana{wu politi~ku scenu Srbije sami
prosudite koliko smo odmakli od te davne
1922.godine.

Sawa Antonijevi}



NEKOLIKO ZGODNIH IZGOVORA DA SE NE
RE[AVAJU PROBLEMI I UVODE NOVINE U
PROIZVODWI U FABRICI:

1. To smo ve} poku{ali...
2. Trajalo bi dugo...
3. Ko{talo bi mnogo... 

(1 mesto - zlatna medaqa)
4. To nije moj (tvoj) posao! 

(2 mesto-srebrna medaqa)
5. Mi to ne radimo na takav 

na~in...
6. Stavi to na papir pa 

}emo videti. 
(3 mesto - bronzana 
medaqa)

7. Mo`da slede}e godine...
8. Mo`da si u pravu, ali......
9. To je glupa ideja !?!

10. Ma mi smo proizvo|a~i 
oru`ja a ne {erpi !!!

11. Nemamo za to vremena.
12. Za{to da rasipam i delim moje   

znawe?
13. Sa~eka}emo boqe vreme.
14. To ovde ne bi uspelo.......
15. Ovde samo Ja radim, sad }u kao svi ostali...
16. Mali (veliki) smo mi da bi to radili.
Redosled nije bitan ali i osvaja~i medaqa mogu biti
i druga~iji...
Ko razume - shvati}e....

Dragan Stamenovi} - Frca
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Borimo se za na{u fabriku da bi opstali ! Borimo se za na{u fabriku da bi opstali ! 

Da se ne bi pomislilo da mi samo kudimo, evo da
pohvalimo i jedan lep primer nesebi~nog
po`rtvovawa i anga`ovawa na{ih radnika na
smawewu nekih problema koji mu~e na{u fabriku. Po
onoj narodnoj: Kad se ho}e, sve se mo`e... 
Poslovo|a unutra{weg transporta Simi} Nenad i
poslovo|a izdavaonice Perovi} Gordan su uz pomo}

na~elnika unutra{weg transporta Milo{evi}
Zorana uspeli da od gomile starudije i otpada,
obnove i u potpunosti osposobe jednu karetu, i stave
je u funkciju. I sami znamo koliko je te{ko u
sada{wem trenutku obnoviti vozni park unutra{weg
transporta, pa stoga ovaj ~in treba pohvaliti i
nagraditi u svakom pogledu. Na ovaj na~in unutra{wi
transport je podignut na jedan vi{i nivo da bi bilo
lak{e svim radnicima u fabrici.
Razgovorom sa radnicima unutra{weg transporta

DESET  ZAPOVESTI  ZA  USPEH
^ARLS M. [VOB - ameri~ki kraq ~elika u obra}awu

radnicima  i sindikatima svojih fabrika

RADI VREDNO I SAVESNO. Marqiv i savestan
rad je za ~oveka najboqe ulo`eni kapital.

U^I MARQIVO. Znawe osposobqava
~oveka da wegov rad bude intelegentniji
i uspe{niji. NEPREKIDNO RAZMI[QAJ
O SVOME RADU. Nepromi{qen rad kopa
~oveku grob. VOLI SVOJ POSAO. Ako
voli{ svoj posao na}i }e{ zadovoq-
stva da ga potpuno savlada{.
BUDI ISTRAJAN. Polovi~ne metode
daju samo polovi~ne rezultate.
BUDI UVEK SVESTAN SVOGA CIQA.
Samo tako mo`e{ uspe{no da se bori{
i da pobedi{. VASPITAVAJ SE ZA

KARAKTERNU LI^NOST. Li~nost je za
~oveka {to je miris za cvet.

BUDI SPREMAN DA POMOGNE[ I
DOZVOLI DA DRUGI U^ESTVUJU U TVOME 

USPEHU. Pravi dokaz veli~ine poslovnog
~oveka le`i u tome da i drugima da prilike da se

podignu i postignu uspeh. MISLI SOCIJALNO. Samo
ako svome bli`wem prilazi{ sa iskrenim
saose}awima, mo`e{ imati uspeha kao vo|a naroda.
U SVEMU [TO ^INI[, ^INI NAJBOQE [TO MO@E[.
Onaj koje u~inio najboqe {to je mogao, u~inio je sve;
onaj ko je u~inio mawe nego {to je mogao, nije u~inio
ni{ta.

Dragan Stamenovi} - Frca

I M A  N E [ T OI M A  N E [ T O N O V O  :N O V O  :

upoznali smo se i sa problemima koji ih mu~e. Ka`u da
je osnovni problem nedostatak radnika jer se na
posledwi interni oglas niko nije javio, pa apeluju na
rukovodstvo fabrike da u~ine {to je u wihovim
mogu}nostima, na primer preme{tawem radnika iz
drugih celina.
Tako|e, naporom ve} pomenutih radnika iz starih
viqu{kara i kareta su izva|eni akumulatori, za ~iju
prodaju su zainteresovane firme ponudile cenu od
oko 500,000 dinara. Sa tom sumom novca radnici
predla`u da se izvr{i kompenzacija u vidu nabavke
novih akumulatorskih stanica za osposobqavawe jo{
dve karete i jednog elektro viqu{kara neophodnog za
pojedine radionice, {to bi po wihovoj proceni iznelo
oko 300,000 dinara. Osim toga za kompenzaciju dolazi

u obzir i kupovina jedne do dve stanice za puwewe
akumulatora za karete i elektro-viqu{kare ~ime bi
fabrika mese~no znatno u{tedela (o tome smo ve}
pisali na str 17 pro{log broja Oru`ara). 
Borimo se za na{u fabriku da bi opstali! 

Dragan Stamenovi} - Frca 

Novo sredstvo sklopqeno sa “grobqa kareta”,
ofarbano, isprobano i registrovano, uveliko radi

Simi} Nenad i Perovi} Gordan



Moderno organizovani sindikati imaju sasvim nove
metode sindikalne borbe. Nekada{woj demonstraciji
sile i brojnosti sada je pretpostavqena umetnost
pregovarawa. Vreme tranzicije zahteva od ~lanova
pregovara~kih timova sa sindikalne strane {irok
stepen obrazovawa kako bi bili u stawu da pariraju
pregovara~ima od strane politi~ara ili

poslodavaca. Ovo pak zahteva od sindikalnih
organizacija da ula`u u obrazovawe svojih aktivista.
Samo ~lanstvo, me|utim, tako|e ima poja~anu potrebu
za edukacijom nastalu upravo zbog sasvim novih
momenata u dru{tvu uzrokovanih tranzicijom.
Fenomen tranzicije dovodi do velikih promena u
odnosima na svim relacijama (~ovek-porodica, ~ovek-
posao, ~ovek-status..) i zato predstavqa izuzetno
te`ak period za ve}i broj qudi, a naro~ito onih
starijih i sredove~nih, upravo zbog smawene
sposobnosti prilago|avawa. Edukacija, koja bitno
uti~e na uve}awe ovih sposobnosti, je bitan faktor i
jedan od na~ina da se ~lanstvu pomogne da pro|e kroz
ovu fazu {to bezbolnije.

Na{a sindikalna organizacija, kao jedna od
avangardnih snaga u sferi srpskog sindikalizma ve}
uveliko radi na tome. Jo{ 2005. godine pod wenim
okriqem zapo~ela je edukacija kroz kurs engleskog
jezika, da bi u maju 2006. godine, u saradwi sa
sindikatom [vedske, kao i sindikatima Zastave

18 ORU@ARI Mart, 2007.

Ulog za budu}nostUlog za budu}nost
Informati~ka obuka organizovana uInformati~ka obuka organizovana u

prostoriji Sindikalne organizacijeprostoriji Sindikalne organizacije

automobila i
UGS-a zapo~eo
i projekat edu-
kacije kroz
kurs informa-
tike.

Nakon zavr-
{enog prvog
dela, pri ~emu
su osnovna
znawa iz eng-
leskog stekla
42 zaposlena, a iz informatike 19, u toku je drugi ciklus.
U ovoj fazi po~etni-jedan kurs engleskog jezika poha|a 90
polaznika, po~etni-dva pedeset polaznika, a sredwi kurs
15 polaznika.

Na`alost, kada je u pitawu obuka za rad na ra~unarima
do{lo je do ekscesne situacije istupawem UGS-a iz
projekta, ali je zajedni~kim naporima odbora Zastave
oru`je i odbora Automobila obuka nastavqena i o~ekuje
se da }e nakon drugog ciklusa osnovna informati~ka
znawa ste}i jo{ 48 polaznika. 

Planovi Sindikalne organizacije Zastave oru`je su da
nastavi sa obukom ~lanova kako kroz ve} zapo~ete
projekte, tako i u nekim drugim oblastima u zavisnosti od
interesovawa ~lanstva ali i potreba same organizacije.

Sawa Antonijevi}

NASLOVI NOVINA U VREMENASLOVI NOVINA U VREME
SINDIKALNIH AKTIVNOSTISINDIKALNIH AKTIVNOSTI

Ovo je samo mali
deo od brojnih

novinskih
~lanaka u

decembru 2006 !




